

Title (en)

Method and installation for cutting up logs into smaller wood products

Title (de)

VERFAHREN UND ANLAGE ZUM AUFTEILEN VON BAUMSTÄMMEN IN KLEINERE HOLZERZEUGNISSE

Title (fr)

Procédé et installation pour le découpage de troncs d'arbres en produits en bois

Publication

EP 0770461 A2 19970502 (DE)

Application

EP 96850175 A 19961021

Priority

SE 9503747 A 19951024

Abstract (en)

A first sawing station (6) has at least four first circular saw blades, which are located pairwise in common, counterpoised parallel planes. They produce four first saw cuts in the tree trunk. A second sawing station (7) has at least four other circular saw blades, which are located pairwise in common, counterpoised parallel planes, and are orientated at an angle of 90 to the planes of the saw blades of the first sawing station. The second circular saw blades have the task of cutting at least four second saw cuts in the tree trunk, separating four laths (10). The first sawing station has a total of eight circular saw blades, as does the second sawing station. In each case, four blades have a larger diameter than the remainder.

Abstract (de)

Die Erfindung bezieht sich auf ein Verfahren zum teilen von Baumstämme in kleinere Holzstücke. Der einzelne Baumstamm durchläuft eine Kantholzerzeugungsmaschine (1), die dem Baumstamm vier flache, parallele Seiten beibringt. Dem Kantholz wird Eckausnehmungen (22) beigebracht, die die Aufgabe haben, ein Seitenbrett (12) abzugrenzen. Jede Eckausnehmung wird abgegrenzt durch wenigstens ein Paar im Winkel zu einander orientierten Planflächen. Das aus den Eckausnehmungen entfernte Holzmaterial wird zu Hackschnitzel verarbeitet. Die einzelne Eckausnehmung (22) wird zustande gebracht nur mit Hilfe von zwei abgetrennten Kreissägeblätter (z.B. 6", 7"), die im Winkel zu einander gestellt sind, um zwei flache, winkelgestellte Schnitte zu sägen, die zusammen eine Latte (10) vom Kantholz (3') abtrennen. Die Latten (10) werden einer von der Kantholzerzeugungsmaschine (1) getrennten Hackmaschine (2) zugeführt, in welcher dieselben in einer getrennten Stufe zu Hackschnitzel zerspannt werden. <IMAGE>

IPC 1-7

B27B 1/00

IPC 8 full level

B27B 1/00 (2006.01); **B27B 7/02** (2006.01); **B27B 7/04** (2006.01); **B27B 15/06** (2006.01)

CPC (source: EP)

B27B 1/00 (2013.01); **B27B 7/02** (2013.01); **B27B 7/04** (2013.01); **B27B 15/06** (2013.01)

Citation (applicant)

- DE 953915 C 19561206 - RICHARD PERCY JASPER SHORT
- US 4015648 A 19770405 - SHEPARD HENRY M
- DE 834448 C 19520320 - FRANZ SCHOERGHUBER

Cited by

AT407233B; DE19829112C1; CN107116616A; CN108162080A; CN111216210A; DE19960319C1; ITBZ20110014A1; US6325119B1; US6719022B2; WO2006038896A1; WO2006063795A1; WO0119575A1; WO2009138191A1; WO2012139850A1

Designated contracting state (EPC)

DE FI SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0770461 A2 19970502; EP 0770461 A3 19981125; SE 510101 C2 19990419; SE 9503747 D0 19951024; SE 9503747 L 19970425

DOCDB simple family (application)

EP 96850175 A 19961021; SE 9503747 A 19951024